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Antibyrokratická komise Ministerstva zemědělství (dále jen „ABK MZe“) byla zřízena 20. 4. 2008 z důvodu 

snížení stoupající administrativní zátěže, administrativní náročnosti různých typů opatření, postupů, 

vyhlášek a pravidel, uplatňovaných v resortu zemědělství a v souladu s Programovým prohlášením Vlády 

ČR. Komise je ustavena ministrem zemědělství, je poradním orgánem ministra a je mu přímo podřízena. 

Členy komise jmenuje ministr zemědělství a jsou jimi zástupci skupin a organizací zemědělské  

i nezemědělské veřejnosti a určeni zaměstnanci ministerstva. Komise se schází pravidelně 1x měsíčně  

a výstupy z jednotlivých jednání jsou volně přístupné na portálu eAGRI. Úkoly plynoucí z jednání jsou 

předsedou komise rozdělovány mezi jednotlivé členy dle jejich působnosti a činnosti a ve spolupráci 

s tajemnicí komise se průběžně řeší.  

Činnost komise, její forma, práva, povinnosti a kompetence jsou upraveny statutem, který je k dispozici zde 

http://portal.mze.cz/public/web/mze/ministerstvo-zemedelstvi/o-ministerstvu/antibyrokraticka-komise/ 

Antibyrokratická komise Ministerstva zemědělství - stručné hodnocení dosažených 

výsledků v roce 2022 

 

ABK MZe se v roce 2022 sešla celkem na 11 jednáních  

▪ tabulka ABK MZe obsahuje 39 podnětů, které komise řeší                                                                                                                                                                                                      

▪ počet podnětů přijatých k řešení:  32                                                                                                                                                   

▪ počet vyřešených podnětů:  21                                                                                                                                                                     

▪ počet sloučených podnětů:  4  

▪ počet podnětů předaných mimo kompetence ABK:  7 

▪ počet podnětů v dlouhodobém sledování:  7                                                                                                                                                                                                                                                                                                    

Okruhy témat s nejvyšším počtem přijatých podnětů: 

▪ zjednodušení poskytování údajů vyžadovaných Ministerstvem zemědělství (dále jen „MZe“) a Českým 

statistickým úřadem (dále jen „ČSÚ“); 

▪ započítávání odchylek výměry dílů půdních bloků (dále jen „DPB“) - kontrola pomocí monitoringu; 

▪ podněty ze strany producentů v odvětví ovoce a zelenina; 

▪ elektronická evidence honebních společenství - absence kontaktních údajů; 

▪ úprava Pravidel Programu rozvoje venkova (dále jen „PRV“) pro realizaci výběrových řízeních  

a při cenových marketinzích; 

▪ příjem žádostí do programu Provoz 2022 - snížení jistiny úvěru; 

▪ porážky skotu na pastvě střelnou zbraní;  

▪ formulář "Veterinární osvědčení a zdravotní potvrzení k přemístění zvířete"; 

▪ úhrada zpětného nájmu za zemědělské pozemky Státním pozemkovým úřadem (dále jen „SPÚ“). 

Spolupracující subjekty s ABK MZe: 

▪ Sekce ekonomiky a informačních technologií MZe, Státní zemědělský intervenční fond (dále jen 

„SZIF“) a ČSÚ 

http://portal.mze.cz/public/web/mze/ministerstvo-zemedelstvi/o-ministerstvu/antibyrokraticka-komise/
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▪ Sekce lesního hospodářství MZe   

▪ Sekce pro fondy EU 

▪ Sekce ekologického zemědělství, komodit, výzkumu a vzdělávání 

▪ Podpůrný a garanční rolnický a lesnický fond, a. s. 

▪ Státní veterinární správa  

▪ Státní pozemkový úřad                                        

▪ Ministerstvo životního prostředí  

▪ Ministerstvo průmyslu a obchodu  

▪ Zemědělský výbor Poslanecké sněmovny Parlamentu České republiky              

1. Spolupráce ABK MZe se zástupci Sekce ekonomiky a informačních technologií, SZIF a ČSÚ 

1.1 Statistické hlášení - zjednodušení poskytování údajů vyžadovaných MZe a ČSÚ 

ABK MZe nadále usiluje o co největšího sjednocení číselníků a sjednocení ukazatelů poskytovaných ČSÚ pro 

statistické účely a poskytovaných MZe pro účel vedení registrů.  

Ze strany ČSÚ proběhlo v oblasti statistiky rostlinné výroby pilotní testování, do kterého se zapojilo 25 % 

dotázaných respondentů. Závěrem vyhodnocení bude rozhodnutí, zda se od roku 2023 bude používat ze 

strany ČSÚ on-line systém vyplňování formulářů v rámci Jednotné žádosti. Současně v rámci využití 

dostupných dat pro potřeby zemědělců spolupracuje ABK MZe se zástupci Oddělení registrů a Oddělení 

státní statistické služby MZe.  

Zástupci komise navrhli doplnit do Portálu farmáře (v přehledech) u stanovení zatížení DJ sloupec  

s automatickým přepočtem na VDJ. Tento přepočet si tam nyní zemědělci doplňují sami. Usnadní se tak 

vyplňování údajů při žádosti o některé dotace.  

Závěr ABK MZe - pokračovat v nastavené spolupráci s výše uvedenými institucemi a jejich zástupci, řešení 

podnětu je plněno průběžně. 

1.2 Započítávání odchylek výměry DPB - kontrola pomocí družicového monitoringu (AMS)) 

Jedná se o dlouhodobě řešený požadavek ABK MZe k zápočtu odchylek výměry DPB. V únoru 2022 se 

uskutečnilo jednání zástupců SZIF a ABK MZe, na kterém byl popsán vývoj v rámci nastavování AMS 

(monitoring approach) pro následující období, byl představen způsob administrace kontrol a plateb od roku 

2023. V průběhu dubna a května 2022 zástupci SZIF úzce spolupracovali se zástupci všech nevládních 

zemědělských organizací, byl spuštěn monitoring v pilotním režimu. Plná implementace družicového 

monitoringu by měla proběhnout od roku 2023. 

Závěr ABK MZe - kontroly ploch pomocí družicového monitoringu považujeme za přesnější, flexibilnější  

a efektivnější. Předpokládáme, že ve výsledku tento způsob povede ke snížení počtu kontrol a chybovosti. 

Plným spuštěním monitoringu v roce 2023 budeme pokládat podnět za vyřešený. 

1.3 Podněty ze strany producentů v odvětví ovoce a zelenina 

Komise obdržela v prosinci 2021 několik podnětů ke snížení administrativní zátěže v rámci administrace 

programu SOT (Společná organizace trhu). Hlavním problémem byly zejména nejasné a měnící se postupy  

a výklady podmínek v průběhu období podpory, které zaslala Zelinářská unie Čech a Moravy (dále jen 

„ZUČM“) a Ovocnářská Unie České Republiky (dále jen „OUČR“). Podněty byly projednány se zástupci 

ZUČM a OUČR za účasti generálního ředitele SZIF. Na jednání došlo k dohodě, že budou pokračovat právní 

konzultace uvedené problematiky a dohodnuté změny budou legislativně probíhat postupně v průběhu 
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roku 2022. Rovněž bude hledáno řešení, jak může organizace producentů definovat zmocnění statutárního 

orgánu žadatele prostřednictvím členské schůze, tak aby došlo k naplnění podmínek ČR a EU legislativy.  

Závěr ABK MZe - vzhledem k postupné realizaci změn považuje komise po dohodě se zástupci SZIF, ZUČM  

a OUČR zaslané podněty za vyřešené. Členové komise obdrželi k podnětu souhrnnou informaci ze strany 

SZIF.  

2. Spolupráce ABK MZe se zástupci Sekce lesního hospodářství 

2.1 Elektronická evidence honebních společenství - absence kontaktních údajů 

Již v roce 2020 ABK MZe poukázala na absenci kontaktních údajů v Rejstříku honebních společenství (dále 

jen „HS“). V lednu 2022 bylo provedeno spuštění databáze HS, avšak informace jako jsou kontakty  

na zástupce honebních společenství nebyly u většiny HS dohledány. ABK MZe na tuto skutečnost 

upozornila ředitele Odboru státní správy lesů, myslivosti a rybářství a z následné diskuse vyplynulo, že  

v současné době neexistuje právní úprava, která by tuto povinnost HS ukládala. Zveřejňovat kontaktní 

informace mimo jména a adresy je dobrovolné.  

Téma chybějících údajů v registru HS bylo v říjnu 2022 projednáno s hejtmanem Pardubického kraje. Komisi 

bylo přislíbeno, že uvedený problém bude diskutován i prostřednictvím Asociace krajů ČR. V listopadu 2022 

se podnět projednával na 15. jednání Zemědělského výboru Poslanecké sněmovny Parlamentu České 

republiky (dále jen „ZEV“). 

Závěr ABK MZe - jsme toho názoru, že nejjednodušším řešením je zavést povinnost uvádět kontaktní  

e-mail a telefonní číslo u každé registrace HS. Na podnětu budeme i nadále spolupracovat s výše 

uvedenými zástupci. 

3. Spolupráce ABK MZe se zástupci Sekce pro fondy EU 

3.1 Úprava Pravidel PRV pro realizaci výběrových řízeních a při cenových marketinzích 

Na základě podnětů a dotazů zemědělské veřejnosti a členů komise navrhla ABK MZe v rámci snížení 

byrokratické zátěže zrušení cenových marketingů a výběrových řízení u investic se stanovenými limity 

uznatelných nákladů, ze kterých se počítá dotace a jejich nahrazení přímými nákupy s navýšenými limity.  

V rámci Pravidel PRV pro realizaci výběrových řízení a při cenových marketinzích dochází ke zbytečným 

chybám, které vedou ke korekcím při otevřených výběrových řízeních a k vyřazení celých výdajů u cenových 

marketingů. Podnět je součástí tzv. Desatera ABK MZe (viz dále bod 9), který komise řešila ve spolupráci se 

zástupci SZIF od dubna 2022 se zástupci Sekce pro fondy EU a Odboru Řídicí orgán PRV. Rovněž byl podnět 

referován na 15. jednání ZEV.  

Závěr ABK MZe - vzhledem k rozsáhlosti a náročnosti řešení uvedeného podnětu bude komise nadále 

usilovat o změnu a ve spolupráci se zástupci SZIF a Sekce pro fondy EU hledat cestu k možnému 

zjednodušení Pravidel. Další jednání proběhne v lednu 2023. 

4. Spolupráce ABK MZe se zástupci Podpůrného a garančního rolnického a lesnického fondu 

V návaznosti na problémy zemědělců kolem příjmu žádostí do programu Provoz 2022 - snížení jistiny úvěru 

a po projednání souvisejících podnětů v rámci ABK MZe se komise v listopadu 2022 obrátila na zástupce 

Podpůrného a garančního rolnického a lesnického fondu (dále jen „PGRLF“) s žádostí o vysvětlení způsobu 

příjmu a výběru podpořených žádostí. Jednalo se o systém neadekvátně rychlého „zaklikávání“ podle 

zásady „kdo dřív přijde, je dřív na řadě“. Členové komise obeznámili zástupce PGRLF s mnoha negativními 

zkušenostmi použití tohoto způsobu. Mimo jiné byla např. členka ABK MZe svědkem toho, že  



4 
 

na nejmenovanou farmu volala pracovnice banky, že má již předschválený úvěr a má pomocníka z oblasti 

IT, který to za dotyčného zemědělce odklikne tak, aby danou podporu získal mezi prvními.  

Zástupci PGRLF k soutěži se „zaklikáváním“ potvrdili, že vnímali nespokojenost zemědělské veřejnosti  

a souhlasili s tím, že to nebyl úplně nejideálnější způsob příjmu a výběru žádostí. Zároveň členům komise 

vysvětlili, že v případě, kdy byl přesně alokovaný rozpočet a velmi limitovaný čas pro administraci, nebylo 

možné zvolit jiné kritérium. Jednalo se o postup používaný v EU i v jiných případech, který definuje např. 

PROVÁDĚCÍ NAŘÍZENÍ KOMISE (EU) 2020/1988 ze dne 11. listopadu 2020, kterým se stanoví prováděcí 

pravidla k nařízením Evropského parlamentu a Rady (EU) č. 1308/2013 a (EU) č. 510/2014, pokud jde  

o režim správy celních kvót podle zásady „kdo dřív přijde, je dřív na řadě“.  

Zástupci PGRLF po diskusi se zástupci nevládních zemědělských organizací rovněž potvrdili, že výše 

uvedený způsob příjmu a výběru žádostí je vhodné používat ve velmi omezeném rozsahu. 

Závěr ABK MZe - po diskusi se zástupci PGRLF považuje komise uvedený podnět za vysvětlený. Dle domluvy 

se zástupcem Sekce ekologického zemědělství, komodit, výzkumu a vzdělávání by měla v průběhu prvního 

čtvrtletí 2023 komise obdržet materiál, ve kterém PGRLF reaguje na vzniklou situaci. 

5. Spolupráce ABK MZe se zástupci Státní veterinární správy 

5.1 Porážky skotu na pastvě střelnou zbraní 

 

Porážky skotu střelnou zbraní na pastvině řeší ABK MZe průběžně od listopadu 2017 ve spolupráci se 

zástupci Státní veterinární správy (dále jen „SVS“). V březnu 2022 na členské farmě PRO-BIO proběhlo  

za účasti zástupců ABK MZe, SVS a poslance Ing. Bendla jednání k porážkám skotu na farmě dle evropské 

legislativy. Legislativa ČR umožňuje porážku pouze ve fixační kleci jateční pistolí. Výklad loňské EU 

legislativy k tématu se různí. Např. v Německu je umožněno porážet zvířata střelnou zbraní a tento 

požadavek se ani nepřeklápí do národní legislativy a sami si zpřísňují svoje podmínky (platí to pouze pro 

extenzivní kusy), touto cestou se vydává i Slovensko. V dubnu 2022 obdrželi zástupci SVS ze strany komise 

přeložené rozhodnutí německého Hessenského ministerstva zemědělství, kde tuto možnost uvádějí  

do praxe. V listopadu 2022 byl podnět projednáván i na 15. jednání ZEV. 

Závěr ABK MZe - podnětem se bude ABK MZe i nadále zabývat ve spolupráci se zástupci SVS. 

5.2. Formulář "Veterinární osvědčení a zdravotní potvrzení k přemístění zvířete" 

ABK MZe se nadále zabývá podnětem, který poukazuje na nadbytečnou administrativní zátěž při 

vyplňování formuláře Veterinární osvědčení a zdravotní potvrzení k přemístění zvířete. 

Zemědělec/chovatel musí formulář společně s kartami zvířat a kolkem dovézt na KVS, kde se vše opět 

potvrdí. Optimálním řešením je převést uvedený formulář do elektronické podoby s možností elektronické 

úhrady souvisejících poplatků  

Závěr ABK MZe - komise byla ze strany SVS vyrozuměna, že elektronické podání je možné, ale problémem 

zůstává nevyřešena elektronická platba poplatků. Komise požádala Mgr. Ing. Šebka, aby k tématu vznesl 

dotaz na jednání Expertní skupiny pro snižování administrativní zátěže podnikatelů Ministerstva průmyslu  

a obchodu i v rámci návaznosti na digitalizaci státní správy. Podnět byl taktéž referován na 15. jednání ZEV. 

6. Spolupráce ABK MZe se zástupci Státního pozemkového úřadu 

Již dva roky se komise zabývá problematikou pronájmu zemědělské půdy ve vlastnictví státu a v příslušnosti 

hospodařit pro SPÚ ve vazbě na zpětné úhrady za bezesmluvně užívané pozemky při uzavírání nové 

nájemní/pachtovní smlouvy. Jedná se o výzvy nebo dohody, které SPÚ rozesílá těmto uživatelům pozemků 
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ať již na jejich vyžádání, nebo z důvodu zjištění aktuálního stavu. Ve výzvách nebo návrzích dohody  

na zaplacení úhrady za užívání pozemků se objevuje doba zpětného užívání např. 5, 9, ale i více let zpětně. 

Problematika byla blíže popsána a vysvětlována v zápisech z jednání komise ABK MZe v průběhu celého 

roku 2021. V únoru 2022 došlo k jednání se zástupci SPÚ, nicméně v rámci řešení podnětu nedošlo  

k žádným změnám. SPÚ musí v tomto případě vystupovat v roli řádného hospodáře. V dubnu 2022 byl pan 

ministr obeznámen s obsahem podnětu a všemi závěry, ke kterým se v rámci řešení dospělo. Pan ministr 

podpořil závěr SPÚ, se kterým komise nesouhlasila a hledala jiný způsob řešení. Následně bylo domluveno, 

že proběhne osobní jednání předsedy komise s ředitelem SPÚ a to k záležitostem, které je možné vyřešit  

na úrovni ABK MZe. V listopadu 2022 byl podnět referován na 15. jednání ZEV 

Závěr ABK MZe - podnětem se bude komise zabývat i nadále. Je to jeden ze stěžejních podnětů, které chce 

komise vyřešit alespoň částečně. 

 

7. Spolupráce ABK MZe se zástupci Ministerstva životního prostředí 

Ing. Mana, LL.M., náměstek pro řízení Sekce státní správy MŽP se pravidelně účastní jednání ABK MZe, což 

značně usnadňuje kontinuitu řešení podnětů, které komise obdržela a řeší ve vztahu k MŽP.  

Mezi projednávána témata patří zejména aktuální stav novely nového stavebního zákona, novely zákona  

o ochraně ZPF a zákona o jednotném environmentálním povolování. Současně se řeší umisťování  

a zjednodušování řízení u staveb fotovoltaických elektráren (např. zjednodušení umisťování fotovoltaických 

panelů na střechách zemědělských budov apod.).  ABK MZe v červenci 2022 upozornila zástupce MŽP  

i MZe, že při schvalování jednoduchých zemědělských staveb do 200 m² došlo k zásadnímu pochybení a to, 

že ze zákona „vypadla“ tolikrát konzultována možnost bydlení pro zemědělce na farmách (téma bydlení na 

farmách bylo opakovaně konzultováno ze strany ABK MZe se zástupci MZe, MMR i MŽP).  

V říjnu 2022 požádal Ing. Mana komisi o oficiální připomínky ze strany zastupujících nevládních 

zemědělských organizací k agrivoltaice (připomínky byly zaslány). 

Závěr ABK MZe - členové komise považují účast zástupce MŽP na jednáních komise za velmi přínosnou. 

Potvrzuje to důležitost provázanosti obou resortů. Předpokládáme, že tato spolupráce bude i nadále 

pokračovat. 

8. Spolupráce ABK MZe se zástupci Ministerstva průmyslu a obchodu a Expertní skupiny pro snižování 

administrativní zátěže podnikatelů 

Jednání Expertní skupiny pro snižování administrativní zátěže podnikatelů Ministerstva průmyslu  

a obchodu (dále jen „ES MPO“) se pravidelně účastní stálý host ABK MZe Mgr. Ing. Jaroslav Šebek, který je 

členem této skupiny. 

V roce 2022 projednávala ES MPO témata: 

▪ principy snižování administrativní zátěže v rámci legislativního procesu - princip one-in, one-out  

a hodnocení ekonomických dopadů pozměňovacích návrhů – možnosti zavedení do legislativních 

pravidel; 

▪ novela energetického a stavebního zákona (zjednodušení povolovacího řízení pro nové fotovoltaické 

instalace, zvýšení hranice výkonu výrobny elektřiny, od které je nutné získat povolení z 10 na 50 

kW); 

▪ regulovaná povolání a administrativa spojená se zaměstnáváním (ve spolupráci s Ministerstvem 

práce a sociálních věcí);  

▪ přeměření byrokracie 2022 (proběhne zanalyzování povinností, se kterými se musí podnikatel 

vypořádat, první proběhlo v roce 2005); 
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▪ zjednodušení instalace obnovitelných zdrojů energetiky (ve spolupráci s Ministerstvem pro místní 

rozvoj). 

Závěr ABK MZe - komise bude i nadále pokračovat v nastavené spolupráci se zástupci MPO a ES MPO. 

9. Desatero Antibyrokratické komise MZe 

ABK MZe stanovila na pokyn pana ministra a po vzájemné shodě všech členů komise 10 priorit, které by 

výrazně snížily administrativní zátěž (tzv. Desatero ABK MZe). Tyto body byly předloženy panu ministrovi  

v červenci 2022 a rovněž jako souhrnný materiál s návrhy možného řešení byly vloženy do vnitřního 

připomínkového řízení. Jednalo se o následující body: 

1. Zrušení povinnosti prokazování ekologické produkce zemědělců prostřednictvím elektronické 

evidence odevzdávané přes portál farmáře k 31.1. daného roku (za předešlý kalendářní rok). 

2. Zvýšení hranice pro elektronickou evidenci hnojení na 200 ha, nebo úplné zrušení této povinnosti.  

3. Možnost porážky na pastvě střelnou zbraní. 

4. Elektronické podání pohybu zvířat, respektive možnost platby za veterinární potvrzení elektronicky, 

jak je to v případě soudů, katastru a podobně. 

5. Urychlené projednání mysliveckého zákona. V opačném případě nařízení výjimky pro rok 2023  

na prodloužení závazku mezi honebním společenstvem a spolkem o 1 rok, případně uzavřít novou 

smlouvu jen na 1 rok.  

6. Zrušit výběrová řízení dle pravidel Programu rozvoje venkova (dále jen „PRV“) po vzoru PGRLF,  

či jiných operačních programů Ministerstva životního prostředí nebo Ministerstva průmyslu  

a obchodu, popř. obdobně jako na Slovensku, tam kde jsou k dispozici limity uznatelných nákladů, 

které budou dostatečně chránit přiměřenost nákladů. 

7. Zrychlení tvorby změn u vybraných národních dotací sazbovým způsobem. 

8. Dořešení nepřesností v registru zemědělské půdy. 

9. Představení navrhované legislativy na jednáních ABK MZe. 

10. SPÚ - řešení starých nevymahatelných pohledávek za zemědělskými podniky. 

Navíc byl předložen podnět ABK MZe k fotovoltaickým elektrárnám na zemědělské půdě. 

Závěr ABK MZe - připomínky jednotlivých sekcí MZe k Desateru byly odeslány členům komise. Dospěli jsme 

k závěru, že po přečtení odpovědí a připomínek oslovených sekcí MZe nebylo Desatero zcela pochopeno. 

Po domluvě předsedy komise Ing. Wintera s panem ministrem se budou dále body materiálu projednávat 

jednotlivě se zástupci dotčených sekcí MZe v průběhu roku 2023. 

10. Spolupráce ABK MZe se zástupci Zemědělského výboru Poslanecké sněmovny Parlamentu České 

republiky 

22. 11. 2022 proběhlo 15. jednání ZEV, na které byli pozvání zástupci ABK MZe, aby seznámili členy ZEV  

s činností komise. Ing. Winter stručně informoval o podnětech, které komise dlouhodobě řeší a zmíněny 

byly podněty z Desatera. Zástupci ZEV vyjádřili součinnost se členy ABK MZe s řešením podnětů a vyžádali 

si pravidelný report ze strany komise.  

PČR, PS od 2021, ZEV, zápis z jednání, č. 15 (22. listopadu 2022) (psp.cz)   

11. Různé 

Pravidelnými hosty na jednáních ABK MZe se od dubna 2022 stali: 

Mgr. Daniel Albrecht z Oddělení vnější legislativy, což členům komise značně usnadňuje spolupráci při 

řešení podnětů či dotazů ve vztahu k návrhům právních předpisů a dalších materiálů v působnosti MZe. 

PČR,%20PS%20od%202021,%20ZEV,%20zápis%20z%20jednání,%20č.%2015%20(22.%20listopadu%202022)%20(psp.cz)
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Ing. Radek Lanč, náměstek člena vlády, který se účastnil jednání ABK MZe jakožto přímý zástupce 

ministra zemědělství. 

 

Předseda ABK MZe v pravidelných intervalech informuje pana ministra o činnosti komise  

(14. 4. 2022, 14. 7. 2022, 29. 11. 2022). Pan ministr se v prosinci 2022 zúčastnil 139. jednání ABK MZe,  

na kterém poděkoval členům komise za dosud odvedenou práci v ABK, zmínil se, že byl obeznámen  

s obsahem tzv. Desatera ABK MZe a zdůraznil, že bude rád, když se okruhům, resp. podnětům z Desatera 

bude komise nadále věnovat v průběhu roku 2023 a to na úrovni jednání se zástupci jednotlivých sekcí  

a odborů MZe.  

1. 12. 2022 byl schválen nový Statut ABK MZe, který je k dispozici na webových stránkách eAGRI: 

https://portal.mze.cz/public/web/file/163750/Statut_a_jednaci_rad_ABK_MZe_1._12._2022.pdf 

 

 

Zpracovala: Bc. Daniela Augustinová      

Schválil: Ing. František Winter                                                                                                                                 

ABK MZe 6. 3. 2023        

 

 

Termíny jednání a seznam členů Antibyrokratické komise MZe v roce 2022 

Termíny jednání ABK MZe: 

▪ 129. jednání - 26. ledna 2022 

▪ 130. jednání - 23. února 2022 

▪ 131. jednání - 30. března 2022  

▪ 132. jednání - 27. dubna 2022  

▪ 133. jednání - 25. května 2022 

▪ 134. jednání - 29. června 2022  

▪ 135. jednání - 27. července 2022  

▪ 136. jednání - 21. září 2022  

▪ 137. jednání - 27. října 2022  

▪ 138. jednání - 28. listopadu 2022  

▪ 139. jednání - 21. prosince 2022  

 

 

Seznam členů ABK MZe: 

JMÉNO ORGANIZACE 
POČET ÚČASTÍ 

(max. 11) 

Ing. František Winter 

předseda komise 

Českomoravský svaz zemědělských podnikatelů 

(ČMSZP) 

10 

Ing. Ladislav Skopal 
místopředseda komise  

oddělení precizního zemědělství (MZe) 
9 

Bc. Daniela Augustinová 
tajemnice komise 

odbor kanceláře ministra (MZe) 
10 

https://portal.mze.cz/public/web/file/163750/Statut_a_jednaci_rad_ABK_MZe_1._12._2022.pdf
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Ing. Josef Čech 
odbor kanceláře ministra a odbor průřezových 

činností a zemědělských informací (MZe) 

 

 

informací 

6 

Ing. Josef Stehlík Asociace soukromého zemědělství ČR (ASZ ČR) 9 

Romana Zemanová 
Národní síť Místních akčních skupin České 

republiky, z. s. (NS MAS ČR) 
7 (max.7) 

Kateřina Urbánková PRO-BIO Svaz ekologických zemědělců 6 

Josef Hlahůlek 
Odborový svaz pracovníků zemědělství  

a výživy (OSPZV-ASO ČR) 
7 

Jaroslav Havel 
Spolek pro obnovu venkova České republiky 

(SPOV ČR) 
7 

Vít Hejna 
Zemědělský svaz České republiky  

(ZS ČR) 
11 

Ing. Bohumil Belada 
Iniciativa zemědělských a potravinářských 

podniků, z.s. (IZPP) 
7 

Ing. David Brož Společnosti mladých agrárníků České republiky, 

z.s. (SMA ČR) 
9 

Ing. Jan Doležal    Agrární komora České republiky (AK ČR) 1 

Ing. Miroslav Koberna, 

CSc. 
Potravinářská komora České republiky (PK ČR) 10 

Ing. Andrea Pondělíčková Lesnicko-dřevařská komora ČR (LDK ČR) 2 

doc. Dr. Ing. Josef Kučera Českomoravská společnost chovatelů, a.s. 

(ČMSCH) 
3 (max.5) 

PhDr. Marcela Pánková, 

PhD. 
Sdružení místních samospráv ČR, z. s.  (SMS ČR) 5 

RNDr. Jiří Mach Svaz marginálních oblastí (SMO) 0 

Mgr. Ondřej Večeř Národní síť Místních akčních skupin České 

republiky, z. s. (NS MAS ČR) 
3 (max.4) 

stálí hosté:  

Mgr. Klára Gorgoňová 
zástupce Státního zemědělského intervenčního 

fondu 
8 

Ing. Vladimír Mana, 

LL.M. 
náměstek pro řízení Sekce státní správy MŽP 7 (max.10) 

Mgr. Ing. Jaroslav Šebek 
zástupce Expertní skupiny pro snižování 

administrativní zátěže podnikatelů MPO 
2 

Ing. Radek Lanč náměstek člena vlády I. 5 (max.8) 

Mgr. Daniel Albrecht oddělení vnější legislativy (MZe) 7 (max.8) 


